
Semesterkort
Aven i år far alla anställda 
inom Celsius ett förmåns- 
kort gratis från Scandic Ho- 
liday Card. Kortet gäller ett 
år och dessutom medföljer 
en restaurangcheck värd 100 
kronor, som kan utnyttjas på 
samtliga Scandic Hotels i 
Sverige.

Kontakta Scandic Bok- 
ning- och Kundservice, tele
fon 08-610 50 50, om du vill 
veta mer om förmånderna 
kring Scandic Holiday Card 
eller göra bokningar.

Kortet kan du hämta i re
ceptionen på samtliga Scan
dic Hotels i samband med 
incheckning eller övernatt
ning. Kom i håg att uppge 
avtalskoden ZCELS, så får 
du kortet gratis!

Pembrokeplanet ”Sir Percy” 
med två av sina förare, Lotta 
och Per Nilsson. Lotta är den 
enda kvinnliga flygförare i 
Sverige som flyger Pembroke, 

■ och hon är upplärd av sin 
pappa Per.

Båda deltog på Aviation 96 
ii Tammerfors, där även FFV 
zAerotech fanns på plats.

Aeroflnmwet
Personalinformation för
FFV Aerotech, FFV AvioComp,
FFV Mätteknik och FFV Test Systems 6 -

Nu gäller ett 
nytt huvudavtal

Det nya huvudavtalet undertecknas bär av FFV Aerotechs VD Jan Eiborn ocb förhandlingschefen Ar
nold Junflo samt för FMV av generaldirektör Birgitta Böhlin ocb förhandlingschef Clas Murvall. 
Foto: Lars IVigeit, FMV

Den 19 juni undertecknades ett nytt 
huvudavtal mellan Försvarets Mate
rielverk och FFV Aerotech.

Avtalet gäller från undertecknan
det till och med 31 december 1999 
och avser i princip all verksamhet 
mot svenska försvaret Det är dispo- 
sitivt och gäller således i varje enskilt 
fall såvida inte något annat avtalats 
mellan parterna. Det berättar Arnold

Junflo som har varit FFV Aerotechs 
förhandlingschef under den mer än 
två år långa processen.

Avtalet är tillämpligt för en volym 
om ca 800 miljoner kronor per år, vil
ket ger en total volym på ca 3 miljar
der för hela avtalsperioden. Aero- 
grammet återkommer i höst med 
mer information.
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Ny grafisk 
profil 
fastställd
Vårt gemensamma fingeravtryck
FFV Aerotechs grafiska 

profil innehåller detal

jerade uppgifter om 

hur företagets gemen

samma identitet mot 

omvärlden skall se ut.

En identitet som 

omfattar både moder

bolag och dotterbolag.

Den distribueras i 

dagarna till divisioner

nas och dotterbolagens 

ansvariga chefer 

och till de enheter, som 

av geografiska skäl 

får egna exemplar.

q
llt som berör vårt 
gemensamma an- 
sikte utåt finns 

samlat här, och det är viktigt 
att reglerna följs. Inte minst 
med tanke på de möjligheter 
dagens datorer ger oss att hit
ta på egna stilar, märken eller 
symboler, säger VD Jan Ei- 
born i sin kommentar till 
profilmanualen.

Bara enligt mall
— En fördel med att tillhöra 
en koncern, är att kunna upp
träda med en gemensam, gra
fisk identitet. Från små visit
kort till väggskyltar i kolossal
format. Från produktblad till 
företagspresentationer, fort
sätter Jan.

Många har länge efterlyst 
dessa riktlinjer, men föränd
ringar och namnbyten inom 
företaget och Celsius-grup- 
pen har förhalat distributio
nen under våren.

Även FFV Aerotechs nya 
stordia, eller OH-serie som vi 
säger på svenska, distribueras 
nu inom företaget.

Efter oktober i år skall allt 
underlag vara anpassat till den 
nya profilmanualen.

Tills vidare
Det är stab Marknad som för 
tillfället ansvarar för tillämp

ning av både grafisk manual 
och stordia. Så småningom 
kommer detta ansvar att åter
gå till stab Information, när 
den nye informationschefen 
vä har installerat sig.

Vid tveksamhet om vad 
som gäller går det tills vidare 
bra att kontakta Jan Cedvén, 
MS, telefon 0589-814 02.

Ingen tvekan
För att avslutningsvis säga nå
got om manualens innehåll, 
ger vi några rubrikexempel ur 
innehållsförteckningen.

Företagets märke, som vi 
även brukar kalla logga. Mo

der- och dotterbolag. Färger. 
Specialmärken. Felaktigt an
vänt märke. Typografi, med 
mera. Dessutom finns det ex
empel på alla tänkbara typer 
av tryckt material, annonser, 
skyltar, kläder, presentartiklar 
och mycket annat.

Alltså behöver det inte 
längre råda någon som helst 
tvekan om hur vi skall visa 
upp vårt gemensamma FFV- 
ansikte i alla tänkbara sam
manhang.

Anne Allaro

Aerotech
CELSIUS GROUP
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FFV Mätteknik har till

sammans med företa

get UNISYS tecknat av

tal om service på Riks

polisstyrelsens datorer. 

Göran Brander, chef för 

avdelning Datorteknik, 

berättar att landets 

samtliga län berörs och 

att det totalt handlar 

om serviceansvar för 

närmare 200 HP UNIX-

datorer.

Polisens datorer
i FFV Mättekniks händer

Tillsammans med 
marknadschefen Anders 
Östergren klarade han r

ör FFV Mätteknik är 
avtalet värt omkring 
fem miljoner kronor 
på tre år, 
enligt 
Göran, och hos 
oss kommer sju

personer att va
ra engagerade i den här ser
viceverksamheten.

Inom Rikspolisstyrelsen, 
RPS, använder man allt från 
små, bärbara till stora statio
nära datorer. Många är fler- 
användarmaskiner och kan 
betjäna upp till 3 000 använ
dare, vilket säger något om 
avtalets omfattning.

— Säkerhetskraven är na
turligtvis höga, berättar Gö
ran. Därför har våra anställda 
som jobbar med service för 
RPS genomgått en särskild 
säkerhetkontroll. Det är inte 
alls omöjligt att de kan kom
ma i kontakt med hemliga 
uppgifter som brottsregister 
och annat.

Ingen tvekan
Själva är vi för små på mark
naden för att ensamma ta på 
oss avtal av den här storleken, 
förklarar Göran, och då är 
samarbete en idealisk lösning 
för oss. Därför tvekade vi inte 
en sekund när UNISYS i bör
jan av året föreslog oss just 
detta.
4. Aero^rmtnwt c l99«

på kort tid ut alla affärsmässi
ga samarbetsfrågor med 
UNISYS.

— I överenskommelsen in
går bland annat att de i fort
sättningen ska svara för dator
service åt RPS i Malmö, 
Stockholm och östra Sverige, 
medan vi har ansvaret för 
resten av landet.

Riktigt lyft
FFV Mätteknik har verkstä
der både i Luleå och Göte
borg där man framför allt ar
betar med kalibrering och re
paration av mätinstrument. 
Nu har persgmal på båda or
terna fatt särskild utbildning 
för att i framtiden även kunna 
åta sig datorservice.

— För oss innebär det här 
ett riktigt lyft på mer än sätt, 
menar Göran. Det ger oss ett 
tillskott både ekonomiskt, ar- 
betsmässigt och även kun- 
skapsmässigt. Bland annat har 
vi i tre omgångar utbildat bå
de våra egna anställda och 
UNISYS personal i HP-hård- 
vara. Utbildning i programva-

Rolf Deubler t v och Göran Brander med en av HP-enheterna i det 
nya serviceavtalet som berör drygt tio personer inom FFVMätteknik.

ra och operativsystem köper 
vi direkt av HP.

Okad service
Avtalet öppnar dessutom möj
ligheter att i framtiden utöka 
kretsen av HP-kunder och 
även att erbjuda en bredare 
service, säger Göran. På di
rekt fråga nämner han att ett 
flertal landsting är stora 
datoranvändare och därmed 

tänkbara och attraktiva kun
der.

Redan nu finns CAP Pro- 
gramator, Intrum Justitia, 
PAR DM-bolaget AB, ABB-, 
Volvo- och Ericssonkoncer
nerna samt skogsföretaget 
SCA i vårt avtalsregister. Och 
även här ökar möjligheterna 
för oss att utöka servicegra
den på sikt, avslutar han.

Text och foto:
Anne Allard



De stora drakarna flög 
på årets finska flygmässa

I Finland brukar flyg

vapnet eller enskilda 

flottiljer normalt stå för 

traditionella flygarran

gemang. Därför kan 

man tala om premiär 

när Mässcentrum i 

Tammerfors 1-2 juni 

arrangerade flygutställ

ningen Aviation 96 på 

Pirkkalaflygplatsen. 

F-18 Hornet var det 

stora dragplåstret i 

Tampere Air Show.

L
I ortsett från de tre, 
I U svenska veteran- 

flygplan med be- 
sättningar och tek

niker som deltog i flyguppvis
ningen svarade FFV Aerotech 
ensam för den svenska repre
sentationen.

Pirkkala var alltså centrum 
:för årets största flyghändelse i 
IFinland alla kategorier. Detta 
Ikombinerades med invigning
en av den helt nya flygtermi- 
malen, medan den gamla ter- 
iminalen i stället blev en yp- 
p-erlig mässlokal.

Flertal finska företag 
D.'är fanns ett flertal finska fö- 
reitag med Valmet och Instru- 
mcentointi i spetsen. Finska 
flygvapnet visade upp sig i 
egen monter, och de flygtek- 
pisika skolorna fanns också på 
plaits. Bland de internationella 
pannnen syntes AEG, Sikor- 

sky, McDonnellDouglas, SAS 
med många fler.

HyväFFV
Mellan flygpassen var besöks- 
trycket högt i hallen, där de 
finska montrarna naturligt 
nog lockade de flesta. FFV 
Aerotech, fick ändå gott om
döme inte bara av närvarande 
FFV-are. Monteruppsättning
en var pinfärsk och presente
rade företaget inklusive dot
terbolag. Dock inte på finska 
utan på engelska.

Ordförande i organisa
tionskommittén har varit 
Heikki Nikunen, tidigare chef 
för finska flygvapnet. Han 
gjorde ett kort uppehåll vid 
Aerotech-montem på pre
miärdagen, innan det var dags 
att skyndade vidare som fins
ka försvarsministerns vägvisa
re bland utställare och flyg
plan.

Tiotusental
Flaggspelet vid entrén visade 
att fem nationer deltog under 
Aviation 96 i Tammerfors.
Värdlandet Finland, Sverige, 
Ryssland, England och 
Schweiz.

Därutöver kom besökare i 
tiotusental. Enligt Hasse Val
las, redaktör för den finska 
flygtidningen Siivet, Vingar 
på svenska, bor hela 3,5 miljo
ner av Finlands befolkning in
om 25 mils radie från Tam
merfors. Även Helsingfors 
ligger inom det avståndet.

Runt 10 000 biljetter såldes 
på fredagen, som även var 
studenexamensdag i hela Fin
land. När lördagen bjöd på 
strålande solsken mångdubb
lades antalet, och troligen 
nådde arrangörerna sitt mål 
som var satt till 30 000 besö
kare totalt.

Textoch foto: 
Anne Allard

Aven svenskar visade sina konster i luften med den här Mustangen - 
Gul Kalle - och en Vampire. Mänga njöt av att bara lyssna pä motor
ljudet från de anrika maskinerna.

Bakom vingspannet på en Stieglitz ställer schweizarna upp sig i for
mation inför start.

Besökarna fick se Hawk, Tornado. Draken. .Wzg 21 och här en stilfull 
uppvisning av 6 x F- SE Tiger 11 med La Patrouille Suisse.
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Årets MILINF har just 

öppnat i Enköping 

när detta skrivs, och i 

tre dagar skall denna 

femte upplaga av 

utställningen pågå. 

En nordisk fackmässa 

och växande europeisk 

träffpunkt som i år 

omfattade även 

civila tillämpningar. 

Denna gång var temat 

”Ledningssystem 

med sensorer och 

samband för civilt

TÄLTMÖTE ISTC
c

kandinaviens största 
utställningstält, 120 x 
40 meter och 12 me

ter högt i tak var själva hjärtat 
under MILINF. Utställnings- 
ytan hade nästan fördubblats 
jämfört med 1993 ,och det 
pekar på ett starkt ökat intres
se från utställarnas sida.

Bland dessa fanns FFV Ae- 
rotech som presenterade sig 
grundligt och med en något 
annorlunda monterlösning än 
tidigare år. Övriga Celsiusfö- 
retag som deltog var Bofors, 
Karlskronavarvet och Celsius- 
Tech-företagen. Här redovi
sar vi i korthet vad FFV Aero- 
tech bidrog med på utställ
ningen och i seminariepro
grammet under mässdagarna.

TMAP
En taktisk kartdisplay i första 
hand avsedd att visa kartbase- 
rad information med överlag-

Växande intresse för
rad navigations- och taktisk 
information. Uppgifter om 
egen position hämtas via till 
exempel GPS och TN, trög- 
hetsnavigeringssystemet. Tak
tisk information förmedlas via 
radio.

Avancerad behandling av 
data gör det möjligt att snabbt 
uppdatera skärmbilden. Hela 
Sverige får plats på ett flash- 
minneskort tack vare kompri
mering och med hjälp av vek- 
toriserad kartdata. TMAP 
manövreras antingen via ex
ternt tangentbord eller in
byggda funktionsknappar.

TMATE
Ett bärbart, PC-baserat test
system för A-nivå och med 
viss utbyggnad även för B- 
nivå. Systemet ger stöd vid 
felbestämningar. Det innehål
ler dessutom ett system för 
datorstödd utbildning som 

möjliggör uppdatering av 
kunskap på aktuella under- 
hållsobjekt.

TMATE är utformat för 
fältmässig användning med 
avseende på miljö, användar- 
kunskap och hantering.

BMS2000
Detta är ett helautomatiskt, 
portabelt batterivårdssystem, 
som laddar batterier snabbt 
och utan att skada dem. Jäm
fört med konventionella lad
dare förlänger BMS 2000 så
väl underhållsintervall som 
livslängd med upp till 50 pro
cent.

Detta är ett system avsett 
för Ni-Cd-batterier i flyg
plan, fartyg och stridsfordon.

Om ODEN
MILINF omfattar inte bara 
utställningar utan även ett di

gert seminarieprogram. Sista 
dagen var Nicklas Friberg 
från division Vapensystem en 
av talarna. Hans föredrag bar 
titeln ”Integrerat hjälmsystem 
- styrning av sensorer med 
huvudrörelser”.

Det handlade om ODEN, 
ett optiskt sikte som via flyg- 
förarhjälmens visir presente
rar information för flygföra
rens högra öga. Den informa
tion som visas består av ett 
hårkors, fyra invisningspilar 
och aktuellt vapenval. En op
tikmodul gör automatiska 
korrigeringar för att motverka 
den brytningen i det sfåriska 
visiret.

Enhetligt system
Underhållssatser för verktyg 
eller instrument för A- och B- 
nivå, baser och förband, mås
te ha en enhetlig uppbyggnad. 
FFV Aerotech har byggt upp



Jan Cedvén Marknad, till väns
ter, presenterar FFVAerotecbs 
monter för landshövdingen i 
Uppsala län, Jan-Erik Wik
ström och GD för FMV Birgitta 
Böhlin, vilka besökte M1L1NF i 
samband med invigningen. 
Foto: Kurt Furubom, Celsius- 
Tech

RFORMAT
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underhållssatser för alla flyg
plan och helikoptrar inom det 
svenska försvaret. Men också 
för till exempel STRIL- och 
basteleanläggningar.

Instruktörsstation
I JA37-simulatom ingår en 
instruktörsstation med tre 29 
tum färgbildskärmar. Den 
första speglar en komplett ut
rustad cockpit, den andra en 
översiktskarta över spelområ
det och på den tredje finns en 
karta bland annat för utplace- 
ring av mål.

Gränssnittet efterliknar MS 
Windows. Dialogen styrs via 
ett tjugotal undernivåer för 
till exempel målstyrning, vä
der och nödträning.

Satellitantenner
FFV Aerotechs antenner kla
rar de stränga miljökrav som 
raketuppskjutningar och

rymdförhållanden ställer. Bå
de kryssdipoler och patch- 
antenner är avsedda för forsk- 
ningssatelliter och finns för 
UHF- och S-banden. Anten
nerna har halvsfariska dia
gram och är cirkulärt polari
serade. Verifiering av data 
sker på fiillskalemodeller. 
Dessa mätdata används sedan 
för bland annat beräkning av 
effektbudget vid kommunika
tion med jordstationen.

Text och foto: 
Anne Allard

Till höger ett urval av det som 
FFVAerotech presenterade un
der MILINF och som närmare 

har beskrivits i texten nedan.



Ett verktyg med anknyt

ning till materielupp- 

följning har utvecklats 

vid FFV Aerotech på 

uppdrag av företagets 

utvecklingsråd. Ett 

program för nyckel- 

talsberäkning, NYK, 

och förslagsutvärde- 

ring, FUTV, som 

effektiviserar traditio

nell materieluppfölj- 

ning. Upprinnelsen 

ligger några år tillbaka 

i tiden, då utvecklings

rådet fick signaler från 

Försvarets Materielverk 

om att processen för 

materieluppföljning

Peter Fredriksson t b, bar varit projektledare för utvecklingen av NYK och FUTV tvä nya verktyg inom 
materieluppföljningens område. Här överlämnar han dokumentationen till Bo Pettersson, ordförande i Ut
vecklingsrådet, som ligger bakom beställningen.

borde förbätt- | Ila •

ras. Rapporte- Levererade verktyg för 
ingen ger upp- | ■ ■

hovtillmä„ga metoder som förenklar
siffror men få

slutsatser, menad man.

d
— 

som svarar för fram- 
tagning av underlag 
som FMV använder 
framför allt till grund 
för beslut om utveckling av 

försvarets olika system. Det 
berättar Lars-Erik Käll och 
Leif Johansson på division 
Systemteknik. De har lång er

farenhet av frågor kring mate
rieluppföljning, och båda ar
betar med systemanalys inom 
området logistics support. De 
har även haft hjälp av Tor
björn Persson för att ytterli
gare täcka in hela systembred
den.

Utöver denna trojka har ett 
trettiotal person runt om i fö
retaget deltagit i utvecklings
arbetet.

Ett nytt synsätt
Från kundens sida pekade 
man också på att den traditio

nella rapporteringen gav för 
mycket utrymme för indivi
duella tolkningar av framtag
na data. Brist på entydiga pa
rametrar kan göra arbetet 
tidsödande och även öka ris
ken för felaktiga slutsatser.

— Vi ställde oss frågan om 
all den information vi tar 
fram möjligen kan användas 
på ett effektivare sätt, berättar 
Leif. Hur ska det i så fall gå 
till, och vilka kompletteringar 
krävs med tanke på vad FMV 
och flygvapnet vill få ut av 
processen?

På utvecklingsrådets initia
tiv tog man steg ett in i 
nyckeltalsprojektet. Första 
målet var att utarbeta nya ru
tiner och ett nytt synsätt på 
materieluppföljningen som 
process. Det resulterade i en 
handbok för materieluppfölj
ning.

Samma språk
— Behovet av entydiga be
grepp var vår utgångspunkt. 
Samtliga beslutsfattare i pro
cessen ska känna igen sig och 
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kunna diskutera systemens 
status i termer som alla är 
eniga om, fortsätter han.

Dessa termer eller begrepp 
kallar man i dag för nyckeltal. 
Alltså underhållstekniska 
parametrar som är entydiga 
oavsett vem som använder 
dem. Till exempel tillgänglig
het, systemets kvarvarande 
underhållskostnad, flygsäker
het med mera.

Nyckeltalen kan utnyttjas 
på flera sätt. De berättar om 
systemets tillstånd, de visar 
inom vilka områden det är 
önskvärt att föreslå förbätt
ringar och de kan användas 
för att kvantifiera föreslagna 
förbättringars påverkan på 
systemet.

— Kostnadseffektivitet till
kommer som en extra finess, 
tillägger Leif, eftersom man 
dessutom kan utläsa hur 
mycket av ett problem det går 
att lösa per krona som man 
satsar på förbättringen.

Verktyg levererade
I steg två har de verktyg tagits 
fram som krävs för att arbeta 
med nyckeltalsberäkning och 
förslagsutvärdering liksom 
även en presentationsdel för 
dessa. Peter Fredriksson har 
varit projektledare för den de
len av arbetet, och det var 
detta paket som nu leverera
des till utvecklingsrådet.

Lars-Erik Käll

Ett smakligt bevis på att egenutvecklingen är långt framskriden inom division Systemteknik är denna 
”verktygstårtan” nied tillhörande mus var en egenhändigt framtagen produkt. I detta fallet med Leif Ny
ström som projektledare.

toden konsekvenserna av FFV 
Aerotechs förslag. Vi har fatt 
en länk mellan mikro- och 
makronivåer, förklarar han. 
Den ger oss svar både på vad 
som bidrar till ett problem 
och hur olika åtgärder påver
kar systemet i sin helhet. Han 
pekar på två fördelar som ett 
resultat av projektet.

— Dels far våra förslags
ställare, alltså tek
niska handläggare, 
ett bra stöd för att 
sälja goda förslag 
med de rätta argu
menten. Dels kan 
vi med hjälp av av
vikelseanalyser pe
ka ut inom vilka 
delar av systemet 
behovet av åtgär
der är störst och 
rikta in verksam
heten på dessa.

förslagsutvärdering, berättar 
Lars-Erik. Vi undersöker ock
så möjligheten att utnyttja 
CD-ROM varianten i framti
den för inte vara låsta till en
bart denna lokal.

— Nu finns verktygen och 
framräknade nyckeltalsvärden 
for flygplan 37 och SK60. 
Och för att fä fart på förslags- 
produktionen startar utbild

Målet är att under år 
1996 skapa underlag 

för nyckeltalsberäk- 
ningar även för flyg
plan 39 Gripen, flyg

plan SK60 och Hkp 10

— Under utvecklingen har 
FFV Aerotech haft ett löpan
de samarbete med FMV 
Bland annat har vi hållit två 
seminarier för både under
hålls- och saksidan, berättar 
Lars-Erik. Redan förra året 
genomförde vi en intern in
troduktion för omkring 140 
handläggare, som fick en in
blick i metodiken enligt den 
nya handboken.

Redan i gång
En första materieluppföljning 
på flygplan 37 enligt nyckel- 
talsprincipen är genomförd 
och även utvärdering av ett 
dussintal åtgärdsförslag enligt 
den nya metoden. Målet är, 
berättar Lars-Erik, att under 
år 1996 skapa underlag för 
nyckeltalsberäkningar även 
för flygplan 39 Gripen, flyg
plan SK60 och Hkp 10.

Förslagsutvärderingen 
kommer också att dra i gång 
så smått inom närmaste tiden. 
Som ett första test har den 
använts i den kurs som företa
get bedriver för flygtekniker 
vid Mälardalens högskola.

Flera fördelar
Enligt Leifjohansson förtyd
ligar den nya utvärderingsme

Skarpa förslag
För icke hemligt underlag 
kommer handläggarna åt 
verktyget för förslagsutvärde
ring från sina arbetsplatser via 
företagets nätverk

— När det gäller underlag 
till hemliga system har vi ett 
skyddat rum i Arboga för att 
göra nyckeltalsberäkning och 

ning i förslagsutvärdering för 
handläggare, där övnings
exemplen är skarpa, nya för
slag hämtade frän uppdrags- 
banken för dessa system, av
slutar han.

Text och foto: 
Anne Allard



Thomas Stenström
Chef för Serviceenhet

Lennart Bladh

information med oss. Det har 
fungerat sedan början av 
mars. Och hittills verkar det 
falla väl ut

Externa hyresgäster
— Vi vill gärna bli bättre fas
tighetsförvaltare. Det ställs li
te andra krav på oss nu när vi 
har fatt allt fler externa hyres
gäster. Det kanske inte 
många tänker på, men just nu 
har vi över tio externa hyres
gäster innanför grindarna. 
Alla har olika och speciella 
krav.

Brett utbud, närhet till 
kunden och kunskaper om 
kundens krav är några ledord 
för Thomas. Bättre kommu
nikation är ett annat. Och där 
är man en god bit på väg ge
nom kontaktombuden i varje 
hus, menar han.

Engagemang
En mycket viktig uppgift är 
att hålla personalen engage
rad. Det är en viktig uppgift 
för en chef att ha och bevara 
en engagerad personal, sä
ger han. Thomas tycker att 
man inom Serviceenheten 
har bra och engagerad per
sonal. Att han får höra att 
han är ute och träffar per
sonalen för lite är han 
medveten om. Vi har al
la våra svagheter, och 
det är kanske min, att 
jag är ute bland per
sonalen alldeles för 
lite.

En styrka är det 
däremot att vara en 
envis smålänning. 
Envisheten gör det 
lättare att dra mot 
målen även om 
motgångar före
kommer.

ter är att se till att 
både interna och 
externa hyresgäs
ter trivs, förklarar 
Thomas. Med 
nöjda hyresgäs
ter far vi ett lät
tare jobb. Sköter 
man sig inte är 

det risk att man hamnar i en 
ond cirkel och folk klagar på 
allt. Det måste motarbetas.

Flera delar
I Serviceenheten ingår flera 
delar, berättar Thomas. Drift 
och underhåll, fasdghetssköt- 
sel och administrativ service 
är de tunga bitarna. Ett drygt 
hundratal personer är anställ
da inom Serviceenheten.

Inom enheten pågår stän
digt ett rauonaliseringsarbete, 
berättar han. Och det är nog 
kanske det tyngsta arbete.

— Det är ingen lätt arbets
uppgift att genomföra ratio
naliseringar. Det är besvärligt 
med en krympande administ
rativ sektor. Det är inte lätt 
att hitta arbetsuppgifter till 
alla när administrationen 
krymper.

I några artiklar har vi under 
våren beskrivit hur många di
visioner försöker platta till or
ganisationen och minska an
talet chefer. Även inom Ser
viceenheten har detta skett 
och fr.o.m 1 maj arbetar man 
i en ny organisation.

Bättre kontakter
Under året har Thomas till
sammans med sina medarbe
tare arbetat mycket på att för
bättra kontakterna med alla 
hyresgäster.

— Vi förbättrar kontakten 
med våra kunder, så vi har nu 
en kontaktperson i varje fas
tighet dit våra hyresgäster kan 
vända sig för att fa och byta

e
fter fjorton dagar på 

Sandvik; med ständigt 
kikande i mikroskop, 
bestämde han sig. 
Bergsingenjör till trots 
och fascinationen för metaller 
och metallframställning, att 
det ändå inte riktigt var så 

han tänkt sig framtiden. Poly- 
mera kompositer attraherade 
mer.

Efter avlagd bergsingen
jörsexamen var det Saab som 
drog. Men tre år senare bar 
det iväg till andra sidan stan.

Nu har Thomas Stenström 
varit på FFV Aerotech i snart 
uo år. Och många arbetsupp
gifter har han hunnit med. 
Först arbete med kompositer 
inom flygplans kapselgrupp, 
sedan uppgiften som chef för 
flygplans verkstad innan han, 
för några år sedan, tog steget 
över och blev chef för nuva
rande Serviceenheten i Lin
köping, och numer även med 
ansvar för serviceenheten i 
Arboga.

Många uppgifter
Det är ett arbete med många 
och skiftande uppgifter. Det 
viktigaste är att fungera som 
hyresvärd gentemot andra en
heter inom företaget, men 
även gentemot externa hyres
gäster. Och sådana finns det 
allt flera av i Linköping.

En av mina centrala uppgif
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Mattias Wide, som är utbildad 
systemingenjör, är sedan mitten 
av maj anställd vid division Flyg
elektronik, avdelning Presenta
tion och Anpassning. Han kom
mer närmast frän Lapplandsbri- 
gaden NB20.

Johan Nilsson anställdes i början 
av juni som radiotekniker vid di
vision Avionikunderhäll, avdel
ning Kommunikation/Indiker- 
ing.

Rickard Asp kommer att arbeta 
som utbildningsvikarie från 28 
maj till 30 november 1996 på 
division Avionikunderhäll, avdel
ning Kommunikation/Indike- 
ring.

Fredrik Hammarskiöld har an
ställts på division Tillverkning. 
Inom avdelning Produktionsstyr
ning skall han ansvara för sys
temstöd AU/ADB. Han kommer 
närmast från en anställning på 
Polyprojekt Sweden AB.

Arvid Svensson gör sitt examensjobb på divi
sion Systemteknik, avdelning Utbildningstek
nik, under tiden 29 april till 28 juni 1996.

Semestertillägg 1996
Med junilönen kommer samtliga anställda in
om FFV Aerotech AB och FFV Mätteknik AB 
att fa ett förskott på semestertillägget.

Beloppet för en heltidsarbetande blir netto 
1 500 kronor, och för en deltidsarbetande pro
portionellt till tjänstgöringsomfottningen. 
I samband med augustilönen, när det faktiska- 
semestertillägget utbetalas, kommer också av
drag att göras som motsvarar förskottet i juni.

Inom FFV Test Systems AB utgår inget för
skott på semestertillägget.

Vid FFV AvioComp har personalen fatt se
parat information om vilka regler som gäller 
inom de olika enheterna.

Boka hos Gun
Bokning av Arbogas konferensrum K48 i bygg
naden med samma nummer gör du numera hos 
JX Gun Isaksson på JAS-divisionen. Hon har 
telefon 0589/822 23.

Ekbackshälsan har stängt
Ekbackshälsan har semesterstängt veckorna 28 
t o m 31. Under vecka 32 är följande personal 
tillgänglig: sjuksköterska, undersköterska, sjuk
gymnast, personalkonsulten och skyddsingen- 
jör.

Vi på Ekbackshälsan önskar er alla en skön 
sommar!

Post till rätt ort
Om du från Arboga skickar post i cirkulations- 
påse till JPM Leif Liman eller JPB Hans Köh- 
ler på JAS-divisionen, så skriv även Linköping 
på postpåsen. Annars går försändelsen först till 
JAS-divisionen i Arboga och blir därmed för
dröjd helt i onödan.

Tack
Hjärtligt tack till företaget, 
SIF-klubben och arbetskam
rater för uppvaktningen på 
min 50-årsdag.

Viveca Björkholm, DN67

Ett varmt tack till alla och en
var för uppvaktningen då jag 
slutade vid FFV Aerotech.
Och ett särskilt tack till ”tjej
maffian” för den trevliga kväl
len.

Gunilla Öhman, fd GE

Tusen tack alla ni på FFV 
Aerotech som gjorde min sis
ta arbetsdag till något så fint, 
så överväldigande, sa fantas
tiskt, så oförglömligt så att jag 
saknar ord. Ett hjärtevärme 
tack från

Weine

De komma från öst och väst...

Mediafolk från hela världen stod i fokus för "Sweden Defence Press To ur 1996". Här 
bar några av dem zoamat in sig pä AMPA-anläggningen i Arboga.

I samband med årets MILINF inbjöds 
utländska journalister av svenska för
svaret att besöka utställningen och 
svensk försvarsindustri. Fjorton länder 
var representerade i ”Sweden Defence 
Press Tbur 1996”. Från England, Hol
land, Ungern, Tjeckien, Frankrike, 
Polen, Tyskland, Österrike, Danmark, 
Chile, Brasilien och Japan kom jour
nalisterna. De ledsagades under sveri- 
gevistelsen av informationschefen vid 
FMVLars Wigert och biträdande in
formationschefen vid Saab Military 
Aircraft, Pia Forés.

Ett 40-tal av deltagarna besökte 
FFV Aerotech. Här fick de informa
tion om värdföretaget och övriga Cel-

sius-företag av marknadsdirektör In
gemar Hansson.

På plats fanns även EMW-represen- 
tantema Gunnar Högberg och Carl- 
Gilbert Lönnroth som upplyste 
mediafolket om Erieye, det flygande 
radarsystemet. Senare fick de även till
fälle att se systemet i verkligheten, se
dan planet landat ute på flygfältet i Ar
boga.

Före avresan till MILINF hann del
tagarna även bekanta sig närmare med 
tvä av FFV Aerotechs stora projekt. 
AMPA och UTB-systemet.

Text och foto:
Anne Allard
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